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INFORMACE ÚŘADU 

 

Hlášení závad: tel.: 315 765 056,  e-mail: poruchy@nova-ves.cz 

Obecní stráž (24 hodin denně): tel.: 800 456 789 (firma Securitor) 

Městská policie Veltrusy: tel.: 777 919 156, 777 919 157 

Servis tlak. přípojek - kanalizace: prac. dny - tel. 416 857 071 (hlas. zázn.),  

víkendy - tel. 724 719 298, 776 001 806 

Připomínky, nápady pro zlepšení fungování obce: info@nova-ves.cz 

 

Periodický tisk územního samosprávního celku. 

Vydává:  Obecní úřad Nová Ves, Nová Ves 154, 277 52,  IČ: 00237132, pro své 

části: Nová Ves, Staré Ouholice, Nové Ouholice, Vepřek a Miřejovice.  

Vychází 12 × ročně. Distribuce zdarma. 

Je registrován Ministerstvem kultury ČR pod číslem E 10295. 

Číslo 10/2021 vydáno 25. 10. 2021 v Nové Vsi v nákladu 555 ks. 

Zasílání příspěvků do zpravodaje: zpravodaj@nova-ves.cz. 

Redakce: Ing. Bohdana Tobiášková, Ing. Pavel Srnec, Dana Burianová. 

Za správnost a věcnost údajů uvedených v příspěvcích odpovídají jejich autoři.  

Názory obsažené v příspěvcích nemusí vyjadřovat stanovisko redakce nebo zastupitelstva 

obce. 

Uzávěrka dalšího vydání Novoveského zpravodaje je 15. listopadu 2021. 

mailto:poruchy@nova-ves.cz
mailto:info@nova-ves.cz
mailto:zpravodaj@nova-ves.cz
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máme tu podzim, který hýří nádhernými barvami, doufejme, že si ještě užijeme pěkné 

dny, než dorazí mrazíky a zimní plískanice. A doufejme také, že si užijeme nadcházející 

měsíce bez výrazných omezení a ve zdraví. 

Na stránkách říjnového zpravodaje si dovolím upozornit především na informace 

k blížící se uzavírce silnice II/608. Celá akce – dostavba kanalizace, rekonstrukce 

silnice a výstavba chodníků bude trvat minimálně rok a přinese s sebou různá 

omezení v různých obdobích.  

Na novinky můžeme ve zpravodaji reagovat jednou za měsíc, doporučujeme proto 

sledovat FB obce (NovaVesuMelnika), webové stránky www.nova-ves.cz a odebírat 

novinky z SMS infokanálu (registrace na obecním úřadě nebo na webu).     

 
 

Pohodové dny Vám za redakci zpravodaje přeje Bohdana Tobiášková 
 

PŘIPOMÍNÁME SI: 

28. října – Den vzniku samostatného československého státu (r. 1918)                         

– na památeční místa v naší obci budou položeny květiny a věnce 

2. listopadu – Dušičky – památka zesnulých 

17. listopadu - Den boje za svobodu a demokracii 

http://www.nova-ves.cz/
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Ve středu 13. 10. 2021 se sešlo zastupitelstvo obce Nová Ves na svém 

pravidelném zasedání v počtu 7 členů. Přítomni byli: M. Exner, Ing. R. Hakrová, 

E. Vosmíková, L. Jansa, Ing. B. Tobiášková, Ing. P. Štorek, P. Verner. Omluveny 

byly: M. Pánková a J. Malenovská. 

Zastupitelstvo na svém zasedání mimo jiné: 

 Vzalo na vědomí zprávy o hospodaření obce v srpnu 2021. 

 Schválilo rozpočtové opatření č. 8/2021.  

 Vzalo na vědomí zprávu kulturního výboru. 

 Projednalo výsledek veřejnoprávní kontroly mysliveckého spolku Diana. 

 Schválilo prodej pozemku p.č. 29/6 (zahrada) o výměře 36 m2 v k.ú. Nová 

Ves u Nelahozevsi vyděleného z pozemku p.č. 29/1 v k.ú. Nová Ves             

u Nelahozevsi. 

 Projednalo a schválilo Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného 

břemene na pozemcích parc. č. 243/1, 180/73 a 180/54 v katastrálním 

území Vepřek s firmou Decci a.s. týkající se rozšíření fotovoltaické 

elektrárny.  

 Schválilo mimořádnou splátku úvěru ve výši 500 000 Kč. 

 Schválilo darovací smlouvu spojenou se smlouvou o zřízení služebnosti        

na dar obci - pozemků od Římskokatolické farnosti Kralupy nad Vltavou. 

 Schválilo odpuštění placení nájemného za provozovny samoobsluhy Nová 

Ves 38 a restaurace u Pindase Nová Ves 154 po dobu uzávěry komunikace 

II/608 z důvodu stavby chodníků a opravy silnice II/608. 

 Schválilo objednávku dodávky a montáže nového veřejného osvětlení         

pro chodník Nová Ves – Nové Ouholice a pro hlavní ulici Nová Ves v úseku 

pošta – obecní úřad. 

 Stanovilo funkci starosty obce jako neuvolněnou. 

V diskuzi starosta mj. podrobně informoval o opravě komunikace č. II/608, 

předpokládaném harmonogramu prací, uzavírkách a objízdných trasách.  

Dále padly dotazy na opravu kruhového objezdu, který je již několik měsíců 

rozkopán, na zachování parkoviště u vlaku V Nových Ouholicích a na možnost 

zřídit stojany na kola. 
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Diskutovalo se o vhodných pozemcích pro vybudování bikeparku (obůrka za ČOV 

Nová Ves bude ponechána myslivcům jako důležitý přírodní koridor). Zváží         

se možnost využít pozemky u fotbalového hřiště. 

Probraly se nápady na další investice v obci. 

Zastupitelé se dohodli na termínu dalšího zasedání zastupitelstva - polovina 

listopadu 2021. 

Zapsala Lucie Tláskalová/ Kompletní zápis naleznete na webových stránkách Nové Vsi 

www.nova-ves.cz v záložce Samospráva/zápisy ze zasedání zastupitelstva.  

 

 
POZOR: V zimních měsících je svoz bioodpadu jen jednou 

měsíčně – platí od prosince. 
 

  

http://www.nova-ves.cz/
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HOSPODAŘENÍ OBCE NOVÁ VES 
V SRPNU 2021  

  1. 8. 2021 31. 8. 2021 

BÚ Česká spořitelna I 2 989 422,47 Kč 3 347 195,33 Kč 

BÚ Česká spořitelna II 735 840,27 Kč 854 530,34 Kč 

BÚ ČNB                                              20 676 531,92 Kč 20 697 863,12 Kč 

Pokladna 23 337,00 Kč 11 568,00 Kč 

Celkový stav finančních 

prostředků obce  
24 425 131,66 Kč 24 911 156,79 Kč 

   

Pokladna výdaje nad 30 000 Kč 

Mzdy 71 525,00 Kč 19. 8. 2021 

   
BÚ výdaje nad 30 000 Kč 

MŠ Nová Ves – příspěvek                    

na provoz 
40 100,00 Kč  2. 8. 2021 

Sociální pojištění 59 549,00 Kč  5. 8. 2021 

Odměna 48 122,00 Kč 16. 8. 2021 

Svoz komunálního odpadu 7/2021 40 587,93 Kč 20. 8. 2021 

Svoz tříděného odpadu 7/2021 82 898,34 Kč 20. 8. 2021 

Splátka jistiny úvěru – kanalizace 104 166, 00 Kč 20. 8. 2021 

Úroky z úvěru 47 320,85 Kč 31. 8. 2021 

 

Úvěr na projekt Odkanalizování obce Nová Ves 

Sjednaná výše úvěru 25 000 000,00 Kč 

Zbývající jistina ke splacení 22 833 344,00 Kč 

Připravila R. Hakrová, místostarostka 
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8. a 9. října 2021 proběhly volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR. 

V následujícím přehledu se můžete podívat, jaká byla volební účast v naší obci a jak 

se hlasovalo pro jednotlivé strany/koalice.  
 

Nová Ves 
      Okrsky Voliči Vydané Volební Odevzdané Platné % platných 

celkem v seznamu obálky účast v % obálky hlasy hlasů 

3 797 538 67,5 538 535 99,44 

 

 

Strana Platné hlasy 

číslo název celkem v % 

1 Strana zelených 4 0,74 

2 Švýcarská demokracie 3 0,56 

3 VOLNÝ blok 5 0,93 

4 Svoboda a př. demokracie (SPD) 60 11,21 

5 Česká str.sociálně demokrat. 25 4,67 

7 ALIANCE NÁRODNÍCH SIL 0 0 

8 Trikolora Svobodní Soukromníci 15 2,8 

9 Aliance pro budoucnost 2 0,37 

10 Hnutí Prameny 1 0,18 

12 PŘÍSAHA Roberta Šlachty 23 4,29 

13 SPOLU – ODS, KDU-ČSL, TOP 09 92 17,19 

14 SENIOŘI 21 0 0 

15 Urza.cz: Nechceme vaše hlasy 0 0 

16 Koruna Česká (monarch. strana) 0 0 

17 PIRÁTI a STAROSTOVÉ 122 22,8 

18 Komunistická str. Čech a Moravy 15 2,8 

20 ANO 2011 168 31,4 

21 Otevřeme ČR normálnímu životu 0 0 

 

Volební účast za jednotlivé okrsky (celorepubliková účast: 65,43 %):  

č. 1 – Nová Ves – 63,56 % 

č. 2 – Nové Ouholic a Vepřek – 65,22 % 

č. 3 – Miřejovice a Staré Ouholice – 75,77 % 

Detailní informace najdete na www.volby.cz. 

Připravila Bohdana Tobiášková, informační výbor  

http://www.volby.cz/
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Volby do Poslanecké sněmovny  

V pátek 8. a v sobotu 9. října 2021 proběhly volby do Poslanecké sněmovny. 

Děkuji všem, kteří se zajímají o věci veřejné a byli volit. 

Volební účast v naší obci byla slušných 67,5 %. Volby v naší obci vyhrálo ANO 

2011 s 31,4 %, druzí byli Piráti a Starostové s 22,8 % a třetí koalice SPOLU            

s 17,19 %. Hranici volitelnosti u nás překročilo ještě SPD s 11,21 % hlasů. Není 

bez zajímavosti, že podle volebních okrsků v Nové Vsi vyhrálo ANO, druhá byla 

koalice SPOLU a třetí PirSTAN, v Nových Ouholicích vyhrálo ANO, druhý byl 

PirSTAN a třetí SPOLU, a ve Starých Ouholicích vyhrál PirSTAN, druhé bylo ANO   

a třetí SPOLU. 

Porovnání výsledků voleb v letech 2017 a 2021 v Nové Vsi, v Kralupech n. Vlt.                

a v okrese Mělník jsem dal do přiložené tabulky pro zajímavost: 

Volby 

2021/2017 
Okres 

Mělník % poměr 

rozdíl 

% 

Kralupy n.V. 

% poměr 

rozdíl 

% Nová Ves % poměr rozdíl % 

Strana 2017 2021     2017 2021     2017 2021     

ANO 2011 30,2 26,58 0,88 -3,62 28,03 25,61 0,91 -2,42 30,96 31,4 1,01 0,44 

STAN 6,82 XXX XXX XXX 7,96 XXX XXX XXX 8,26 XXX XXX XXX 

Piráti 11,65 XXX XXX XXX 14,03 XXX XXX XXX 12,3 XXX XXX XXX 

PirSTAN, v 2017 

součet 

18,47 17,2 0,93 -1,27 21,99 21,29 0,97 -0,70 20,56 22,8 1,11 2,24 

ODS 12,91 XXX XXX XXX 12,34 XXX XXX XXX 9,61 XXX XXX XXX 

TOP09 4,77 XXX XXX XXX 5,1 XXX XXX XXX 3,65 XXX XXX XXX 

KDU-ČSL 2,23 XXX XXX XXX 2,18 XXX XXX XXX 1,15 XXX XXX XXX 

SPOLU, v 2017 

součet 

19,91 27,49 1,38 7,58 19,62 26,15 1,33 6,53 14,41 17,19 1,19 2,78 

SPD 10,7 9,05 0,85 -1,65 9,6 7,96 0,83 -1,64 11,34 11,21 0,99 -0,13 

KSČM 7,79 3,56 0,46 -4,23 7,98 3,69 0,46 -4,29 9,42 2,8 0,30 -6,62 

ČSSD 6,33 4,54 0,72 -1,79 6,51 4,55 0,70 -1,96 7,5 4,67 0,62 -2,83 

Zpracoval 13. 10. 2021 M. Exner 



 9 

  

Volby ve fotografiích p. B. Vogniče /Nové Ouholice/ 

Starostou i poslancem 

V právě proběhlých volbách jsem byl díky 14 984 preferenčním hlasům zvolen 

poslancem Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR. Za takovou důvěru děkuji 

všem voličům. 

Chci nadále zůstat i starostou, protože mě ta práce baví a zejména chci dokončit 

projekty kanalizace, stavby chodníků a opravy silnice II/608. Hned po volbách 

jsem na říjnovém zasedání zastupitelstva požádal zastupitele o změnu funkce 

starosty na neuvolněnou s nižší odměnou. 

Samozřejmě nebude lehké vše stíhat, padne na to volný čas s rodinou a koníčky, 

ale budu se snažit si to nějak zorganizovat. Do komunálních voleb je rok a v této 

situaci, jak jsem se ptal zastupitelů, ani není atraktivní pro někoho nového,      

aby se této funkce na rok ujal a opouštěl svoji práci.  Na druhou stranu, jako 

poslanec a starosta mám větší možnosti prosadit mnoho dobrého i pro naši 

obec a náš region a v některých otázkách ty dvě funkce mají synergický efekt. 

Já chci i příští rok kandidovat do zastupitelstva obce a podle toho, jak budu      

tento rok souběh funkcí zvládat, vyhodnotím já a jistě to vyhodnotí i voliči          

ve volbách jestli se mám znovu o starostovskou funkci ucházet. 

Každopádně děkuju všem, kteří PirSTAN volili a dali mi kroužek, za důvěru - budu 

se snažit Vaše očekávání nezklamat. Stejně jako v obci bude pro mě důležitá 

transparentnost a právní stát, vymáhání práva i v celostátní politice. To jsou 

podle mého názoru hodnoty, které jsou jistě důležité pro voliče všech stran,         

a měly by být základem poctivé politiky pro všechny.  
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STAVBA CHODNÍKŮ A OPRAVA SILNICE II/608 
Podepsali jsme smlouvu, přípravnými pracemi jsme zahájili stavbu, vyřizujeme 

uzávěru silnice a objížďky. 

Pro občany se začne viditelně něco dít zhruba 8. listopadu, kdy bude uzavřena 

silnice II/608 v Nové Vsi od benzínky až na úroveň autovrakoviště. Výkres 

uzavírky je na webu obce.  

Při této uzavírce se bude cca tři měsíce (podle počasí v zimě) dostavovat 

chybějící část kanalizace. Následně  - zatím je plán takový, ale zhotovitel firma 

BES ještě dolaďuje harmonogram – bude následovat stavba chodníků a opravy 

silnice v Nové Vsi a současně budou neprůjezdné Nové Ouholice a to zpočátku 

minimálně na demolici silničního mostu přes suché koryto u Bakovského potoka.  

Celkový harmonogram se ještě zpracovává, tak nevím podrobnosti. Jsme           

ale názoru, že bude lepší uzavřít Novou Ves i Nové Ouholice najednou a udělat 

tu stavbu rychle, než to dělat postupně a mít nějakou uzávěru, pohyb techniky         

a podobně dvojnásobnou dobu.  

 
Požadoval jsem, aby při tvorbě dopravních opatření a při tvorbě harmonogramu 

byly zohledněny následující body: 

 Je třeba minimalizovat dobu, kdy nebude možné přijet ke školce                

od Nových Ouholic. 

 Musí fungovat pořád alespoň nějaký most pro pěší a cyklisty přes Bakovský 

potok. 

 Nedělat současně silnici i chodník mezi Novou Vsí a Novými Ouholicemi. 

 Je třeba zamezit masovému objíždění přes Vepřek a Staré Ouholice – to by 

mělo být povoleno pouze veřejné dopravě a rezidentům s trvalým 

pobytem v Nové Vsi. 

 Umožnit občanům přístup automobily k domům po maximální možnou 

dobu. 

Je jasné, že nás to všechny omezí a že to bude nepříjemné. Jak jsem ale psal      

už kdysi, kouzelnou hůlku nemám, tak prosím o shovívavost a trpělivost.  
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ZEMĚMĚŘICKÉ PRÁCE – VYZNAČENÍ HRANIC POZEMKŮ 

Naše obec požádala Pozemkový úřad               

o vyznačení hranic některých obecních 

pozemků, zejména polních cest, které byly 

částečně nebo zcela zaorané nebo jinak 

využívané cizím subjektem. Obec chce tyto 

cesty a pozemky využívat a jako každý 

vlastník nemá zájem, aby její pozemky       

bez dohody a právního titulu užíval svévolně 

někdo jiný. 

Žádáme proto občany, aby neodstraňovali 

žádné geodetické značky. Vlastníky pozemků 

žádám, aby respektovali hranice sousedních 

pozemků. 

Připomínám, že odstraňování, posunování     

a ničení geodetických značek je zakázáno a je to přestupek, za který mohou být 

uděleny nemalé pokuty. 

SPÁDOVOST DO ZÁKLADNÍ ŠKOLY VRAŇANY PODEPSÁNA 

Mezi obcemi Nová Ves a Vraňany byla podepsána „Dohoda o vytvoření 

společného školského obvodu základní školy, jejíž činnost vykonává Základní 

škola Vraňany“. To znamená, že máme pro první stupeň ve Vraňanech 

rezervovanou kapacitu, stejně jako v Ledčicích. 

Veltrusy naší obci spádovost pro první stupeň (s výjimkou Miřejovic) vypověděly 

a budou nám poskytovat závazně pouze druhý stupeň. Do Veltrus na první 

stupeň budou naše děti přijímány nadále pouze v případě, že tam bude volno. 

Jednali jsme o tom s Veltrusy dlouhodobě a nesouhlasili jsme s tím, považuji 

tento postoj za nesolidární, ale bohužel se nám jejich zastupitele přesvědčit 

nepodařilo. 

Do budoucna je plánováno rozšíření školy ve Veltrusích a stavba nové školy        

v Nelahozevsi, tak doufejme, že kapacita bude dostačující. Budeme o kapacitách 

a dostupnosti základních škol nadále jednat s krajským radním pro školství 

Milanem Váchou i s Ministerstvem školství, s okolními obcemi a městem 

Kralupy n. Vlt. 

Martin Exner 15. 10. 2021 
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Slyšeli jste o milostivém létu? Jde o předpis, který na začátku prázdnin 

schválila Poslanecká sněmovna, a který lidem umožní definitivně se zbavit 

dluhů, které mají u veřejnoprávních institucí. 

Jak? Pokud v období od 28. 10. 2021 do 28. 1. 2022 zaplatí jistinu a 908 korun 

exekutorovi za uzavření exekuce, budou jim odpuštěny veškeré úroky, 

poplatky advokátům či penále. Milostivé léto tak představuje šanci pro lidi 

vymanit se ze svých dluhů a začít znovu normální život. 

Lidé s dluhy u veřejnoprávních institucí, jako například na sociálním                      

a zdravotním pojištění či u obcí za nájem, budou moci od 28. 10. 2021               

do 28. 1. 2022 využít jednorázovou možnost zaplatit svůj dluh výrazně levněji. 

Pokud dlužník v uvedeném termínu uhradí jistinu, tedy základní finanční částku, 

na jejímž základě závazek vznikl, a k tomu pevnou částku 908 korun jako 

náklady, tak zbylé penále, úroky a takzvané příslušenství mu bude odpuštěno. 

Dojde k zastavení exekuce a dlužník bude od zbytku dluhu osvobozen.  

Podmínkou je, aby dluh vymáhal soudní exekutor. Na závazky, které si instituce 

vymáhají samy pomocí daňových nebo správních exekucí, se toto osvobození 

nevztahuje! Pro tento postup se vžil název milostivé léto. „Je to unikátní 

příležitost. Za poslední roky si nepamatuji podobnou příležitost pro lidi, kteří       

se rozhodnou a chtějí vyřešit svůj dluh,“ uvedl dluhový expert Člověka v tísni 

Daniel Hůle. 

Milostivé léto se nevztahuje na dluhy vůči soukromým věřitelům, ale výhradně 

na dluh vůči státu či institucím, ve kterých má stát majetkový podíl a dluh přešel 

do exekuce. Jedná se tak vedle dluhu na zdravotním a sociálním pojištění rovněž 

o závazky u institucí jako je např. ČEZ, Český rozhlas, Česká televize, dopravní 

podniky, školy, nemocnice apod. V praxi se může jednat o tisíce, možná 

desetitisíce lidí, kteří z původně malého dluhu dnes dluží statisíce kvůli 

enormnímu penále, zejména na zdravotním a sociálním pojištění. Tito dlužníci 

tak v důsledku schválené novely exekučního a občanského soudního řádu mají 

nyní jedinečnou příležitost k uhrazení svého dluhu bez penále a úroků. 
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Zdroj: www.mestokralupy.cz 
 

Podzimní bazar pro děti je za námi. Tentokrát jsme měli rekordní účast, a to jak 

prodávajících, tak nakupujících, celkem se prodalo zboží za 13 500 Kč.  

Děkujeme všem, kteří nám nechali nepotřebné věci pro charitu, opět jsme 

odvezli několik pytlů  

  

Příští bazárek bude v březnu, těším se na viděnou! V mezičase můžete své 

přebytečné věci nabízet ve facebookové skupině „Novoveský bazar“. 

B. Tobiášková 

http://www.mestokralupy.cz/
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Středočeský kraj začíná zjišťovat zájem o dotaci na výměnu neekologických 

kotlů. Žádosti o kotlíkové dotace by pak měl kraj začít přijímat v 1. čtvrtletí roku 

2022. 

Na výměnu kotlů na pevná paliva 1. a 2. emisní třídy mají jejich majitelé           

už méně než rok. Od 1. září 2022 totiž bude platit zákaz používání kotlů, 

které nesplňují minimálně 3. emisní třídu. Každý, kdo nestihne výměnu kotle 

zrealizovat do 1. září 2022, ale alespoň do tohoto termínu zažádá o dotaci, 

nebude v případě kontroly z úřadů finančně sankcionován. Pokud někdo výměnu 

nestihne, čeká jej dle Ministerstva životního prostředí pokuta v desítkách tisíc 

korun. 

Zájemce o dotaci může nyní vyjádřit svůj zájem vyplněním dotazníku          

na webu https://kotlikovedotace-sk.cz/, ve kterém uvede své jméno, příjmení       

a kontaktní údaje, dále místo realizace výměny zdroje a o jaký typ nového zdroje 

má zájem. 

Tento dotazník není závazná žádost o kotlíkovou dotaci. Jedná se pouze               

o průzkum předběžných zájemců o dotaci. Poskytnutí kontaktních údajů zájemci 

zaručí, že mu budou zasílány aktuální informace k připravované dotační výzvě. 

Jaká je výše podpory a za jaký typ zdroje si mohu původní kotel vyměnit? 

Výše podpory je 95 % ze způsobilých výdajů do maximální výše dotace. 

Maximální dotace záleží na druhu nového kotle:  

 plynový kondenzační kotel max. 100 000,- Kč,  

 tepelné čerpadlo max. 130 000,- Kč,  

 kotel na tuhá paliva (biomasa) – se samočinnou dodávkou paliva max.          

130 000,- Kč,  

 kotel na tuhá paliva (biomasa) – s ruční dodávkou paliva, max. 130 000,- Kč 

včetně akumulační nádrže.  

Kde a kdy můžete žádat 

Na krajském úřadě poté, co kraj vyhlásí výzvu pro občany.  

Kontakty: kotliky@kr-s.cz, Kotlíková linka: 257 280 991 (pondělí a středa         

8–12 hod.) 

Užitečné odkazy 

Ministerstvo životního prostředí:  https://www.mzp.cz 

Státní fond životního prostředí:  https://www.sfzp.cz 
 

B. Tobiášková, informační výbor 

 

https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSee5aeEcM0ecYUOrDSq5AF7j4aCMnvijD4bwIK4SbjF3jBnlA/viewform
mailto:kotliky@kr-s.cz
https://www.mzp.cz/
https://www.sfzp.cz/
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Úterý 28. září bylo díky státnímu svátku volným dnem, který jsme využili 

k návštěvě mlýna na Vepřku. Původně plánované divadelní vystoupení                

se z důvodu nepříznivé předpovědi přesunulo na květen příštího roku.  

Dvěma komentovaným prohlídkám mlýna však nic nebránilo a tentokrát              

si je přišly vyslechnout skoro 4 desítky návštěvníků, a to nejen novoveských. 

 
Někteří byli už poněkolikáté, a přesto se vždy dozvědí něco nového a žasnou      

nad tím, co práce se zase od poslední prohlídky v objektu událo. 

     
Děkujeme manželům Linzerovým za možnost si tento unikátní prostor přijít 

prohlédnout.      Bohdana Tobiášková, kulturní výbor



Obec Nová Ves
srdečně zve všechny občany na 

NOVOVESKÝ
ADVENT
VE MLÝNĚ

v neděli 28. listopadu od 15 hodin 
ve Vepřku čp. 19

 Od 16:30 vystoupení dětí a rozsvěcení stromečku

vánoční dílny pro děti i dospělé
jarmark

občerstvení

hraje David Kangas (zpěv, saxofon)

prosíme o dodržování protiepidemických opatření.

Miřejovice • Nová Ves • Nové Ouholice •Staré Ouholice • Vepřek

www.nova-ves.cz
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VŠÍMACÍ HRA 
Na nadcházející listopadové dny je tu pro vás a vaše děti či vnoučata všímací hra. Doufám, 

že vám pomůže v sychravém počasí najít důvod, proč se jít projít ven a koukat se pořádně 

kolem sebe.  

Z každé naší obce jsou na následujících obrázcích 3 detaily míst, které máte za úkol najít           

a zodpovědět správně otázku. V Nové Vsi a v Nových Ouholicích jsou místa volena tak, 

abyste se k nim dostali bez nebezpečí na hlavní silnici. Jsou tedy pouze v místech, kam 

dojdete po chodníku nebo po vedlejších silnicích. Hrát můžete kdykoliv a pokud budou mít 

děti chuť získat odměnu, pošlete odpovědi na otázky na: j.jordakova@centrum.cz do konce 

listopadu.  

Zvolit můžete 2 varianty obtížnosti. Buď si vezmete zpravodaj na procházku s sebou (příp. 

lze dvojlist pohodlně vytrhnout) a kdykoliv se podíváte, jestli jste poznali správně. Větší 

dobrodružství je nakoukat si obrázky doma a pak jít hledat (ze zkušenosti vím, že i těžší 

variantu jsou schopné hrát děti z první třídy samostatně, pokud si mají zapamatovat max.    

4 obrázky). 

A tady jsou otázky k obrázkům (otázky jsou číslované stejně jako obrázky, které k nim patří): 

Nová Ves 

1. Jaký letopočet je napsán na této budově? 

2. Jaké je č.p. tohoto domu? 

3. Co se nachází pod krmítkem? 

Nové Ouholice 

4. Jaký tvar má střešní okno této budovy? 

5. Co je na blízké ceduli? 

6. Kolik cedulek je na blízkém rozcestníku? 

Staré Ouholice 

7. Jakou barvu má krmítko naproti tomuto domu? 

8. Jakou barvu má nápis na vedlejší ceduli? 

9. Co má svatý pod pravou nohou? 

Miřejovice 

10. Jaké je č.p. tohoto domu? 

11. Jaký strom roste nad studnou? 

12. Jakou barvu má střecha budovy za plotem? 

Vepřek 

13. Kolik km je to od této budovy na Říp? 

14. Co visí nade dveřmi? 

15. Jakou barvu mají vrátka k domu? 

(Připravila Jana Jordáková) 
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Nová Ves č. 1                                         Nová Ves č. 2 

 

Nová Ves č. 3 

         

               Nové Ouholice č. 4                                              Nové Ouholice č. 5 
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                 Nové Ouholice č. 6                                            Staré Ouholice č. 7 

 

   

Staré Ouholice č. 8 

 

  

         Staré Ouholice č. 9                                               Miřejovice č. 10    
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           Miřejovice č. 11                                                  Miřejovice č. 12 

   

Vepřek č. 13 

        

                                  Vepřek č. 14                                            Vepřek č. 15 
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Náš oddíl stolního tenisu TJ Dynamo 

Nelahozeves oslaví letos již 45 let od svého 

založení a za tuto dobu vychoval již hodně 

hráčů jak pro okresní, tak pro krajské i vyšší 

soutěže. 

Začínali jsme s několika žáky, kteří hráli           

i fotbal a hráli pouze rekreačně, po několika 

letech jsme založili družstvo mužů, které 

vzešlo z jejich řad a hrálo okresní přebor. 

Nyní je nás více než 40, v soutěžích máme 5 družstev, hrajeme krajskou soutěž   

2. tř, regionální soutěž Mělnicka 1. i 2. tř., na tréninku se scházíme 2x týdně.  

Do oddílu přijímáme děti nar. v letech 2008 - 2013, ale i hráče starší, uvítáme 

každého, kdo si rád v naší partě zasportuje, máme i kroužek pro seniory,           

kde hrajeme tenis i stolní tenis. 

Tréninky:  

dospělí:  

senioři: úterý 9.30 - 11 h 

hráči, kteří hrají soutěž: úterý, čtvrtek 19.30 - 21.30 h 

žactvo:  

úterý, čtvrtek 17.30 - 19.30 h. 

Zápasy doma: muži A - sobota 17 h, neděle 10 h, muži B - středa 18.30 h, muži 

C,D - pátek 18 h, žáci úterý 17 h. 

Přijďte se na nás podívat, můžete na trénink i na zápas, uvítáme fandy, kteří nás 

povzbudí! 

Za oddíl stolního tenisu TJ Dynamo Nelahozeves sepsala Alena Ovsenáková,      

tel. 724 534 918. 
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Po vysokém vítězství v zápase 

v Jeviněvsi v poměru 7:1, o kterém 

jsme vás informovali v minulém čísle 

zpravodaje, jsme pokračovali           

na vítězné vlně. 

TJ Sokol Nová Ves – TJ Sokol Dolany 

B 10:1 (6:1) 

V posledním zářijovém zápase jsme 

hostili na domácím hřišti v Nové Vsi 

B-tým z Dolan. Soupeř nepřijel v úplně silné sestavě a hned od samého začátku 

tahali dolanští za kratší konec. První branku Marku Vítovi hned na začátku 

rozhodčí po nepřehledné skrumáži z nejasných důvodů neuznal, ale Marek si to 

vynahradil hned v 10. minutě, kdy střelou do prázdné branky po akci Pavla 

Mráze otevřel skóre. A pak už se to sypalo. Náš nejlepší střelec třiapadesátiletý 

matador Pavel Mráz ještě do poločasu završil hattrick (vstřelil 3 branky), 2 přidal 

Martin Sedlář. O poločase jsme odcházeli do kabin za stavu 6:1 a diváci se těšili 

na druhý poločas a věřili, že padne desítka. A povedlo se. Pavel Mráz přidal ještě 

jednu branku, dvěma dalšími brankami završil hattrick i Martin Sedlář, utěšenou 

přesnou střelou z dálky se trefil i Martin Müller a desítku završil v 86. minutě 

k radosti skalních fanoušků kapitán Jirka Vokoun. 

Branky: 4x Pavel Mráz, 3x Martin Sedlář, 1x Marek Vít, 1x Martin Müller a 1x Jiří 

Vokoun. 

V dalším zápase jsme zajížděli na hřiště nepříjemného soupeře, na asi nejhorší 

hřiště v soutěži do Úžic. 

SK Úžice – TJ Sokol Nová Ves 1:4 (0:3) 

Všichni naši hráči měli v hlavách poslední utkání s tímto soupeřem z minulé 

sezóny, které bylo před covidovou pauzou a prohráli jsme ho 3:2. Tentokrát 

jsme se chtěli víc soustředit a vypořádat se se specifickým stylem hry soupeře. 

Chápeme, že nic moc jiného než dlouhé nakopávané míče za obranu na tom 

hřišti hrát nejde, ale my si to prostě potřebujeme dát po zemi. Což je v Úžicích 

skoro nemožné. Začátek zápasu se nám naštěstí povedl a v 15. minutě skóroval 

kapitán Jirka Vokoun, ve 27. minutě si domácí vstřelili vlastní branku a těsně 

před přestávkou zvýšil Ondra Vosmík na 0:3 a věřili jsme, že je rozhodnuto. 
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Druhý poločas jsme kontrolovali hru, měli jsme pár šancí, ale branku se podařilo 

vstřelit až opět Jirkovi Vokounovi, který v 75. Minutě upravil stav na 4:0. 

Domácím se v 85. minutě podařilo vstřelit alespoň čestný gól, ale na víc              

se už nezmohli a my jsme si odvezli plný tříbodový zisk. 

Branky: 2x Jiří Vokoun, 1x Ondřej Vosmík, 1x vlastní. 

Pak jsme hráli zase doma a čekaly nás v derby Uhy. 

TJ Sokol Nová Ves  - TJ Sokol Uhy 5:1 (2:0) 

Derby Uhy je vždycky nevyzpytatelné, nechtěli jsme nechat nic náhodě a vlítli    

na soupeře hned od zahajovacího hvizdu. Hned ve 2. minutě se do střelecké 

listiny zapsal Jirka Vokoun a do poločasu se po individuální akci trefil Pavel Mráz. 

Poločasový stav 2:0 upravil v 67. minutě na 3:0 Petr Dudek, v 76. minutě soupeř 

snížil, ale bůra si Uhy odvezly, protože v 86. minutě přidal branku Pavel Mráz,       

a tak jak kapitán zápas vstřelenou brankou otevřel, tak ho uzavřel 90. minutě 

tím, že upravil skóre na 5:1. 

Branky 2x Jiří Vokoun, 2x Pavel Mráz, 1x Petr Dudek. 

Další zápas nás čekal opět doma a dal by se označit za zápas podzimu. Hostili  

jsme lídra skupiny – Kaučuk Kralupy. 

TJ Sokol Nová Ves – FK Kralupy 1901 B 4:2 (3:1) 

Hezký zápas to byl. Hráči kralupské rezervy posílení o pár hráčů áčka si na nás 

věřili. Ale my jsme jim nechtěli dát nic zadarmo.  

Byli jsme v téměř nejsilnější sestavě, kterou máme k dispozici a začali jsme 

s velkým odhodláním. 

Hned ve 4. minutě vlétl neohroženě do pokutového území Martin Sedlář             

a po pár kličkách našel před prázdnou brankou Jirku Vokouna a vedli jsme 1:0. 

Martin Sedlář se do střelecké listiny zapsal i sám, a to hezkou brankou na 2:0.        

Ve 39. minutě soupeř snížil na 2:1, ale do poločasu (ve 43. minutě) se trefil ještě 

Pavel Mráz a do kabin se šlo za stavu 3.1.  

V 74. minutě soupeř snížili kralupští na 3:2, ale pojistku vítězství vstřelil Pavel 

Mráz a uzavřel skóre na stavu 4:2. 

Branky: 2x Pavel Mráz, 1x Jiří Vokoun, 1x Martin Sedlář. 

V podzimní části sezóny nás čekají ještě dva zápasy. Konce října hrajeme             

na Čechii v Kralupech a končíme 6. 11. 2021 zápasem s Ledčicemi od 14:00 hod. 

O těchto zápasech vás budeme informovat v dalších číslech zpravodaje. 

Petr Barnat, sekretář TJ Sokol Nová Ves /foto: M. Čech/ 
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V sobotu 2. října uspořádal spolek Soptíci společně s MTB Hanz druhý ročník 

závodu Ouholická šlapka. Počasí nám přálo, a tak se na startu sešlo celkem       

123 závodníků – 100 v dětských kategoriích a 23 dospělých. Malí závodníci 

soutěžili v jedenácti kategoriích od odrážedel na 200 m až po závod na 4 km, 

dospělí se zúčastnili MTB závodu na 22 km. 

   

Atmosféra byla celé odpoledne skvělá, sportovní výkony parádní a až na pár 

drobných odřenin vše probíhalo hladce.  

O občerstvení a bezpečnost dětí na trati se postarali pánové z MTB Hanz, za což 

jim patří velké díky.  
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Tímto bychom také chtěli poděkovat všem účastníkům, fanouškům a sponzorům 

a doufáme, že jste si toto sportovní odpoledne užili. 

    

Těšíme se na Vás opět za rok! 

Za Spolek Soptíci Eva Vaďurová (foto: spolek Soptíci) 

SPOLEK SENIORŮ 
Do termínu naší členské schůzky 12. října jsme se v různém složení při různých 

příležitostech setkali několikrát. Největší akcí byla návštěva výstavy Zahrada 

Čech. Potěšili jsme se zahrádkářskou všehochutí semen, cibulek květin, bylinek, 

stromků, keřů a nářadí. Uvítali jsme všudypřítomné občerstvení a povzdechli                 

si nad skutečností, že se z dříve tematicky zaměřené výstavy stává postupně 

tržiště. Užili jsme si pěkného počasí, čas jsme využili k vychutnání koncertu 

dechovky Babouci a „Presleyho“. Prostě den jsme si užili.  

Další z našeho hlediska podařenou akcí bylo posvícení. Naše čtyři děvčata           

se svými zákusky připojila k nabídce občerstvení. Všichni jsme si užili vydařený 

program.  

Uvítali jsme neočekávanou nabídku paní starostky ze Sazené k účasti                   

na slavnostním koncertu k poctě jejich slavného rodáka operního pěvce Josefa 

Lva v sále zámku. Koncert nás nadchnul. Návštěvy Sazené jsme využili jednak      

pro obdivování dochovaných artefaktů zámku, tak i obecní návsi s renovovaným 

mostem jí vévodící. Ještě jednou pěkné poděkování do Sazené.  
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Členskou schůzku jsme plánovali spojit se Dnem seniorů – bohužel počasí nás 

usměrnilo do sálu obecního úřadu.  

 

Skutečnost jsme obrátili v pozitivum i tím, že jsme dostali možnost jako jedni 

z prvních pozdravit starostu naší obce jako poslance Poslanecké sněmovny. 

Seznámil nás se záměrem dokončení kanalizace a budování chodníků v obci. 

Podstatnou část schůzky jsme věnovali přípravě poznávacího zájezdu do Plzně     

a dohodli jsme se, že pravidelnými termíny členských schůzek budou první 

čtvrtky v měsíci. Na závěr jsme si nechali to nejlepší. Spolu s Jiřinkou Černou 

jsme oslavili její vzácné kulatiny.  

Bruno Vognič, předseda Spolku  
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Dějiny našich slov nejsou zdaleka jen změny hlásek nebo pravopisu. V etymologii 

jednotlivých slov jsou hledány příběhy a nabízen je i méně obvyklý pohled do krajiny 

sdíleného jazykového dědictví češtiny. 

Svodidla 

"Svodidel je moc a prostopášnost velká", psala česká prozaička Růžena 

Svobodová (1868 - 1920), jelikož původně se tímhle slovem označovala 

především lákadla. Vedle ženy, jež "swodí milovníky v blud nebo hřích", 

znamenala ovšem swodnice u Josefa Jungmanna také vykopanou brázdu             

k swodění vody do jiného rybníka. Vodní stavitelé pak svodidly (přípona -dlo 

označuje názvy prostředků jako lepidlo, struhadlo nebo šťouchadlo) začali 

nazývat i konstrukce usnadňující vjezd lodi do plavební komory.  

A jelikož se na obou březích řek vyskytovaly vždy v páru, svodidlům už množné 

číslo zůstalo i podél asfaltových silnic, kde autům dodnes znemožňují vyjet           

z vozovky. Ať tedy černá kronika nebo Český národní korpus z policejní zprávy 

cituje, že "řidič najel do svodidel" (a ne do svodidla), není to kvůli tomu,              

že by absolvoval dva nárazy. A už vůbec ne kvůli Svobodové, která psala,            

že svodidel je moc. 

Šmakuláda 

Vezmi jedno gastronomické a lidu srozumitelné sloveso, jako třeba šmakovat - 

germanismus, který znamená chutnat a dobře se osvědčil ve slovech jako 

šmakózní, pošmáknout si nebo šmak. Pak přidej příponu -áda, jež adaptuje 

přejatá podstatná jména z románských jazyků (třebaže někdy i přes němčinu)       

a dál nech v češtině ustálit, podobně jako marmeládu, marinádu, čalamádu, 

čokoládu nebo remuládu.  

Tentokrát se ovšem tenhle recept uplatňuje ironicky, jelikož šmakuláda hanlivě 

označuje "pokrm z podřadných nebo náhražkových surovin, které se jako chutné 

jídlo jen tváří". "Moment", řeknete si, "češtině snad nestačilo označit takové 

jídlo za blaf, blevajz, humus, šlichtu nebo další odsudky, jaké nabízí Šmírbuch 

jazyka českého od Patrika Ouředníka?" Ne, čeština jako by potřebovala poukázat 

na vlastní klamavost a chtěla se pochlubit, že stejným slovotvorným postupem 

dokáže vytvořit výpalné i výkalné... Každopádně českou šmakuládu proslavili 

televizní kuchaři 21. století. 

Připravila M. Jelínková 
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TURISTICKÝ KLUB KUDYKAM 
Poslední turistické setkání proběhlo v komorním duchu, sešlo se nás 8 a 1 pes. 

Pofukoval větřík, sluníčko svítilo a krajina už se začala podzimně vybarvovat. 

Chuť vydat se na procházku kolem Levína byla, takže jsme nejdřív vyšlápli          

na zvonici, prohlédli jsme si kostel, který byl otevřený před nedělní 

bohoslužbou. Mohli jsme tam také vidět tzv. levínského kocoura, co plastika      

ale skutečně představuje, není dodnes jasné.  

Pak už jsme vyšlápli do okolních kopců, a protože trasa vedla nejen                     

po turistických stezkách, ale i po cestách starých, bylo to občas dobrodružství    

a zkouška naší kondičky. Zdárně jsme zvládli i překážku v podobě stáda krav        

a zahrazené cesty. Řekla bych, že na našich cestách nás už jen tak něco 

nepřekvapí a všichni jsou vždycky nastaveni hledat řešení a neztrácet dobrou 

náladu. A to je myslím přesah, který se hodí nejen na turistických trasách. 

 
 

První listopadovou neděli 7. 11. se vydáme do kraje kolem řeky Ohře.  

Sraz budeme mít jako vždy v 10 hodin v Radovesicích u budovy obecního úřadu 

a vydáme se přes Kostelec nad Ohří po Zlaté stezce Zemí hradů do Libochovic. 

Tady se můžeme projít městem, zámeckým parkem, zastavit se u vodní 

elektrárny postavené v roce 1901 a odtud už to bude kousek zpět do Radovesic. 

Přidejte se, protáhněte tělo a poznejte další kout naší země.  

Za Kudykam Vás zve Martina Srncová www.vyslap.cz 



31. výšlap Radovesice – Kostelec n. Ohří 
– Libochovice

Vhodné pro děti, seniory a celé rodiny
Turist ice zdar!

vyslap.czhttps://mapy.cz/s/herusojere
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Sraz v neděli 7. list opadu 
v 10h v Radovesicích

u obecního úřadu. Vydáme se přes Kost elec nad Ohří 
po Zlaté st ezce Zemí hradů do Libochovic.

Trasa je dlouhá asi 9 km 

Přĳ ďte se projít. 
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Myslivecký spolek DIANA Nová Ves  

pořádá dne 27. 11. 2021 od 20 hodin  

v sále OÚ Nová Ves   

společenskou zábavu POSLEDNÍ LEČ.  

Bude i tombola. 

 
Fotosoutěž vesnický fotograf se vrací! 

Máme teď parádní výstavní prostor       

na miřejovické náplavce, kde                 

můžeme fotografie účastníků soutěže 

vystavovat, neskončí tak jen v útrobách 

internetu. Téma je: .  

Až 3 fotky můžete posílat na adresu:  zpravodaj@nova-ves.cz do 31. 12. 2021. 

V lednu proběhne hlasování o nejlepší fotku. Pro vítěze jsou připravené pěkné 

ceny. 

V pátek 1. října měla v Galerii mezi živly premiéru cestovatelská 

výstava. Jana Jordáková si pro návštěvníky i náhodné 

kolemjdoucí připravila reportáž ze své cesty po Peru. Výstavu    

si můžete prohlédnout do čtvrtka 6. listopadu. 

      
A od 7. listopadu se můžete přijít podívat na galerii fotografií z dosavadních kol 

fotosoutěže Vesnický fotograf.  

B. Tobiášková, kulturní výbor obce 

mailto:zpravodaj@nova-ves.cz
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 STALO SE 28. ŘÍJNA - 1939

(Pamětní kniha obce Nová 

Ves okres Velvary díl I) 

Strana 117: „Prvým takovým vyvezeným      

byl Josef Moláček ml., který byl zatčen dne 

28. října 1939 v Praze.  

Byl poručíkem československé armády a měl 

tu odvahu, že si v ten den dal na klopu 

kabátu československou stužku a odplivl         

si před týráním jistého Čecha Němci                 

na Václavském náměstí.  

Byl odvlečen do Petschárny a tam 

následovalo další. Na Pankráci byl pět neděl    

a 4 neděle u trestního soudu na Karlově 

náměstí, odkud byl odtransportován do koncentračního tábora v Oranienburgu     

u Berlína, kde byl téměř 6 let.  

Přitom měl ještě štěstí, že po týrání a bití v Petschárně mohl z kapes ukliditi 

letáky velmi závadného obsahu, poněvač Němci neměli čas prohledati zatčené, 

poněvač příliv nových zatčených jim prohlídku nedovoloval a mohl tedy tyto 

letáky nepozorovaně nastrkati za bednění stěn v hale této budovy, kde jsou 

podnes“.  

Ušel tím jen dalšímu týrání a okoušení německé kultury ne li co horšího. Od toho 

dne se šroub utrpení neustále přitahoval, naše obec kvílela pod nařízeními 

Němců samých s jedné strany a prováděním jich českými lidmi se strany druhé.“   

Str. 118: „Dne 1. ledna 1940 dal o sobě první zprávu Josef Moláček ml. 

z koncentračního tábora v Oraniesburgu.  

Dne 30. ledna psal podruhé.                

Dne 1. července přišel zpět balíček od J. Moláčka se 3 kapesníky, který byl poslán 

jeho rodinou do koncentráku s poznámkou „není přípustno“.    
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PŘED 80TI LETY BYL PODRUHÉ 
ZAKÁZÁN SOKOL. 

 K přerušení činnosti Sokola v celostátním měřítku došlo v roce 1915, kdy 

byl rakouskými úřady zakázán. Opětovně byla Československá obec sokolská 

rozpuštěna v roce 1941 Reinhardem Heydrichem. Ve dnech 7. a 8. října 1941 

pozatýkalo gestapo všechny významné funkcionáře Sokola a 9. října byla 

organizace zakázána. Řada činovníků Sokola byla perzekvována.  

 Tuto skutečnost neopomněl ani kronikář Nové Vsi, který situaci komentuje 

takto: (viz str. 119 a 120 Pamětní knihy obce 1918 - 1947): 

 „Toho roku se v Nové Vsi zrušila dřívější organizace 

Nár. sjednocení, a utvořeno t.z.v. Národní 

souručenství a vedením jeho pověřen Ant. Faisc z 19 

ml. Nebylo to nic, co by připomínalo národní 

svébytnost, právě naopak bylo to spolkaření na úkor 

nás všech, ale poněvač se strany ob. úřadu, resp. 

jejího představitele bylo členství povinné, byli tam 

lidé prostě nahnáni. Příspěvky se platili ve výši 6 Kor. 

a bylo to jen ždímání peněz. Tak byl celý život národní 

ubit.  

 Těl. jednota Sokol rozpuštěna, jmění spolkové 

zabaveno, ale zásluhou četnické stanice v Nové Vsi hotovost několika tisíc 

zachráněna. Četnictvo totiž, zejména četnický strážmistr Fr. Antoš peníze 

zatajil. 

  Hospodářský život v obci utichl docela, každý chodil jako zařezán“.  

     Výše uvedené texty jsou věrné opisy se snahou zachovat původní text pokud 

možno beze změn, tudíž i bez zásahů do pravopisu. Zápis pojednávající                

o ukončení činnosti Sokola Nová Ves – Vepřek je zařazen do roku 1940. 

Pochybuji, že jde o zvláštnost typickou pro naši obec. Myslím, že jde                     

o nesprávné zařazení událostí autorem textu, který velmi pravděpodobně 

události zapisoval zpětně (po osvobození) a v roku se upsal/zmýlil.   

Ing. Bruno Vognič – kronikář  

https://cs.wikipedia.org/wiki/Reinhard_Heydrich
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NEVYDAŘENÝ HALLOWEEN 
(první pomoc v praxi nejen pro děti) 

Některé součásti oslav Halloweenu u nás už zdomácněly, a tak naše domy zase 

rozzáří dýně a děti si užijí strašidelných kostýmů. A teď si zkuste představit, že 

všechno nemusí jít tak hladce, jako vždycky. Následují 2 krátké příběhy a otázky. 

Zkuste najít správné odpovědi, co byste dělali, kdyby se to opravdu stalo. 
 

Amálka s maminkou vyřezávaly dýni. Mamince ale začal 

zvonit telefon, a tak na chvilku odběhla. Amálka 

nechtěla čekat, a proto pokračovala ve vyřezávání sama. 

Najednou ale nůž projel dýní a Amálka se řízla do dlaně. 

Má na ruce asi 5 cm dlouhou ránu, ze které teče krev. 

1. Co uděláte jako první? 

a. Zavolám hned sanitku. 

b. Stisknu ránu rukou nebo řeknu Amálce, ať si ji mačká sama a jdu 

hledat obvaz. 

c. Jdu hledat dezinfekci. 

2. Z rány teče hodně krve, co teď? 

a. Pořádně ránu vypláchnu vodou. 

b. Zkusím ránu ošetřit náplasťovými stehy. 

c. Na ránu přiložím např. nerozvinuté obinadlo a druhým obinadlem    

ho pevně přivážu. 

3. Pojedete s ránou do nemocnice? 

a. Ano, ale až druhý den ke svému oblíbenému chirurgovi. 

b. Pojedu hned, čím dříve se rána zašije, tím lépe. 

c. Ne, až přestane krvácet, přiložím náplasťové stehy. 

Tonda s kamarády se chystal na strašidelný průvod a obličej si pomalovávali 

barvami. Do Aničky, která zrovna malovala Tondovi okolí oka, strčil nechtěně 

Pepík a Anička šťouchla barvou na obličej v tužce Tondu do oka. Tondu začalo 

oko hodně bolet a pálit.  

4. Co teď? 

a. Přejde to za chvilku určitě samo, nebudu dělat nic. 

b. Zavolám Tondově mamince, aby si pro něj přišla a vyřešila si to,       

jak chce. 

c. Začnu Tondovi oko vyplachovat tekoucí vodou. 
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5. Ani potom ale oko nepřestává bolet, Tondu při mrkání hodně řeže. 

a. Může se jednat o oděrku na rohovce. 

b. Tondovi řeknu, ať přestane simulovat. 

c. Tonda může mít tužkou propíchnuté oko. 

6. Oděrka na rohovce může opravdu hodně bolet a navíc se z tužky mohly 

zanést do oka různé nečistoty. Jak ale Tondovi ulevit na cestu k lékaři? 

a. Zalepím nebo zavážu mu obě oči, aby s nimi vůbec nemohl hýbat 

b. Když najdu v lékárničce oční mast, dám mu ji do oka 

c. Poraněné oko mu přelepím tak, aby pod obvazem nemohl mrkat       

a když najdu doma umělé slzy, můžu mu je předtím kápnout 

Správné odpovědi naleznete na str. 36.  

Připravila MUDr. Jana Jordáková 

CO NEVÍM, 
NEPOVÍM 

Probíhají práce na rekonstrukci 

zvonu:  V současné době probíhají 

restaurátorské práce. Předmětem 

restaurování je větší zvon z roku 

1522 od mistra Bartoloměje.        

Na restaurování druhého zvonu 

nejsou finanční prostředky.    

Výpis ze zprávy o postupu 

restaurátorských prací ke dni 22. září 2021:  

„Zvon je v současné době spuštěn, jeho příslušenství bylo rozebrané a odložené. 

Povrch zvonu byl zbaven koroze, následně patinován a ošetřen vrstvou 

konzervačního vosku. Výroba nové hlavice čeká na odsouhlasení definitivní 

podoby. Po zhotovení bude následovat zadlabání koruny do dřeva a výroba 

kovaných upevňovacích prvků a dalších součástí. Protože zvon se bude 

zavěšovat do středního pole, byla provedena příprava pro ukotvení ložiskových 

desek. Při demontáži zbytků starých pouzder bylo zjištěno značné narušení 

pevnosti dřeva hlavního nosného trámu. Dřevo je uprostřed vyhnilé. Jediným 

řešením je osazení nového trámu. Tuto práci musí provést odborná tesařská 

firma a teprve potom může být zvon zavěšen do zvonové stolice.“  

Připravil B. Vognič, kronikář 



 

INZERCE 

Minifocení SayCheese - Nová Ves - 6. 11. 2021  

Ráda bych vás podřipské a kolemvltavské pozvala na tradiční minifocení. 

Tentokrát se bude konat na sále Obecního úřadu v Nové Vsi. Budeme fotit 

vánoční a podzimní fotky a samozřejmě i rodinné neutrální.  

Pro další informace pište zprávu, prosím.  

SayCheese - Jana Laudová tel.776 272 934 nebo Hana Husáková tel. 728 

714 472 

 

Pro čistící stanici osiv přijmeme dva strojníky jako obsluhu čističek 

osiv. Místo výkonu práce Miřejovice – Agro Kmínek. 

Nástup možný ihned. 

Telefon 602 120 117, 734 448 113. 

 

(Akce proběhnou v souladu s aktuální epidemiologickou situací a vládními nařízeními.) 

 

4. listopadu Schůze Spolku seniorů - od 14 hodin v sále OÚ 

od 5. listopadu Galerie mezi živly - nová výstava: Vesnický fotograf 

7. listopadu Výlet Turistického klubu KUDYKAM     

15. listopadu Zasedání zastupitelstva obce - od 18 hodin v sále OÚ 

27. listopadu Poslední leč - myslivecká zábava od 20 hodin v sále OÚ 

28. listopadu Adventní neděle ve mlýně - od 15 hodin ve mlýně na Vepřku 
 

 

Správné odpovědi naleznete na Halloweenský kvíz ze str. 32:  1b, 2c, 3b, 4c, 5a, 6c 




